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 P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.3.9.2018 

 posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 11 grudnia 2018 roku.  
 

 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Punkt 1 posiedzenia do czasu wyboru Przewodniczącego Komisji prowadził Przewodniczący 

Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko.  

Pozostałym punktom przewodniczył Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku – Grzegorz Kłoczko, 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Dariusz Josiewicz. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

otworzył pierwsze posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek posiedzenia:  

 

1. Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2019 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019 – 2028. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski Komisji.  

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

 

Do punktu 1 – Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

prosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji. 

Zgłosił kandydaturę Pani Janiny Anuszkiewicz. 

 

Pani Janina Anuszkiewicz wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów na Przewodniczącego Komisji. 

 

Za zamknięciem listy kandydatów głosowało 5 członków komisji, 1 wstrzymał się od głosu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

poddał pod głosowanie kandydaturę Pani Janiny Anuszkiewicz.  

 

Za kandydaturą Pani Janiny Anuszkiewicz głosowało 5 członków komisji, 1 wstrzymał się 

od głosu. 

 

Przewodniczącym Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Olecku została Pani Janina Anuszkiewicz. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał przewodnictwo nowo wybranemu 

Przewodniczącemu Komisji – Janinie Anuszkiewicz. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

podziękowała za zaufanie.  

Prosiła o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Komisji.  

Zgłosiła kandydaturę Pani Alicji Nowik. 

 

Pani Alicja Nowik wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poddała pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów na Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

Za zamknięciem listy kandydatów głosowało 6 członków komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poddała pod głosowanie kandydaturę Pani Alicji Nowik.  

 

Za kandydaturą Pani Alicji Nowik głosowało 6 członków komisji. 

 

Wiceprzewodniczącym Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku została Pani Alicja Nowik. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2019 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019 – 2028.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, iż zgodnie z ustawą o finansach publicznych Burmistrz sporządza  

i przedkłada projekt uchwały budżetowej organowi stanowiącemu i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Olsztynie do 15 listopada roku poprzedzającego rok budżetowy. RIO 

wydaje opinię o przedłożonym projekcie budżetu, którą należy przedstawić Radzie Miejskiej 

przed uchwaleniem budżetu. Uchwałę organu stanowiącego w sprawie uchwalenia budżetu  

na rok następny podejmuje się przed rozpoczęciem roku budżetowego lub w szczególnie 

uzasadnionych przypadkach do 31 stycznia danego roku budżetowego, na który uchwalany 

jest budżet gminy. 

Omówiła projekt budżetu gminy Olecko zgodnie z Zarządzeniem Nr ORN.0050.139.2018 

Burmistrza Olecka z dnia 15 listopada 2018 r. 
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Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, jaki jest procent zwrotu wydatków z budżetu państwa wykonanych w ramach 

funduszu sołeckiego. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że gmina otrzymuje zwrot wydatków z budżetu państwa w różnej wysokości, 

tzn. zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim zwrot powinien wynosić 20, 30 lub 40% 

wykonanych wydatków, jednak jest to zależne od tzw. kwoty bazowej ustalanej na podstawie 

dochodów bieżących gminy i liczby jej mieszkańców w porównaniu do dochodów bieżących 

i liczby mieszkańców w kraju dwa lata wstecz.  

Przykładowo za 2018 r. gmina winna otrzymać zwrot wydatków w wysokości 30%, gdyż 

kwota wydatków bieżących gminy na mieszkańca jest prawie taka sama jak w kraju. Jednak 

w budżecie państwa zakłada się górną granicę środków, jakie mogą otrzymać gminy w kraju i 

w wyniku złożonych przez wszystkie gminy wniosków, limit określono na 21,4% ze względu 

na brak środków w budżecie państwa na ten cel.    

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, w jakim czasie wpływa zwrot środków za ubiegły rok. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż zwrot wpływa zawsze w roku następnym po przesłaniu sprawozdań do RIO 

oraz złożeniu wniosku do wojewody. Wojewoda wydaje decyzję do końca sierpnia.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy środki na zadania zlecone są wystarczające. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że środki muszą wystarczyć na realizację zadań, gdyż w przypadku 

dokładania środków przez gminę nastąpiłoby naruszenie dyscypliny finansów publicznych. 

Gmina dokłada środki w jednym przypadku – realizacji zadań z zakresu administracji 

rządowej dotyczących dowodów osobistych, ewidencji ludności i urzędu stanu cywilnego.  

W tym roku sytuacja nieco poprawiła się ze względu na składane w trakcie roku 

sprawozdania z ilości realizowanych zadań. W porównaniu do stycznia 2018 r. dotacja 

wzrosła prawie o 100 tys. zł.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

zapytał, jak wygląda procedura budżetowa. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż komisje Rady na posiedzeniach wypracowują opinie o projekcie budżetu gminy, 

które przedkładają Przewodniczącemu Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki. Na ich 

podstawie Komisja Planowania (…) opracowuje opinię o projekcie budżetu, którą w ciągu  

3 dni przedkłada Burmistrzowi Olecka, a następnie przedstawia na sesji, podczas której jest 

uchwalany budżet.  

Wcześniej Komisja Planowania (…) odbywa posiedzenie wspólnie z przewodniczącymi 

pozostałych dwóch komisji.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, iż jeśli nie będzie dużo wniosków powodujących zmiany w projekcie budżetu, realny 

jest termin jego uchwalenia w grudniu br.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

zapytał, czy ewentualne propozycje zmian do projektu budżetu muszą być zblilansowane.  
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Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

potwierdziła, że dochody i wydatki muszą być zbilansowane. W projekcie budżetu dochody 

są wyszacowane realnie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, iż proponując zmiany w projekcie budżetu, np. wpisując dodatkową inwestycję, należy 

wskazać źródło jej finansowania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

prosił o omówienie wskaźników, które bada RIO i jakie jest przewidywane zadłużenie gminy. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że główną zasadą jest, by wydatki bieżące nie przekraczały dochodów 

bieżących budżetu gminy. W przypadku gminy Olecko taka sytuacja nigdy nie miała miejsca, 

a wręcz przeciwnie, z reguły była nadwyżka dochodów bieżących w kwocie od 3 do 4 mln zł.  

Wskaźniki są zawarte w WPF i są liczone indywidualnie dla każdej gminy na postawie 

budżetu gminy na rok, który jest planowany oraz z 3 lat poprzednich. Na wskaźnik składają 

się: rata spłat kredytów z odsetkami do dochodów ogółem, które muszą być równe lub 

mniejsze od średniej z 3 lat dochodów bieżących plus dochody ze sprzedaży majątku minus 

wydatki bieżące do dochodów ogółem. 

Wskaźniki są wyliczane w każdym roku i spłata zadłużenia nie może być większa. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

upewnił się, iż jeśli kredyt rozłożony jest na wiele lat, to wskaźnik, który obejmuje spłatę  

w danym roku jest na bezpiecznej wysokości.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, że co roku wskaźniki są na bezpiecznej wysokości, jeśli są podobne. Wskaźnik 

dotyczy spłaty rat kredytów i odsetek w danym roku, które wynoszą od 3 do 4 mln zł. 

Zadłużenie gminy na koniec 2018 r. planowane jest w kwocie 29.612.000 zł bez obligacji na 

prefinansowanie, co stanowi 26,4% dochodów ogółem. Do czasu spłaty długu, czyli do końca 

2028 r. dopuszczalny wskaźnik wynosi 6%, natomiast w gminie Olecko 2%.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

zapytał, w jakiej wysokości brakuje środków na realizację zadań z zakresu administracji 

rządowej, czyli USC.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż różnica wynosi ok. 50% planowanych wydatków. W tym roku dochody  

z dotacji wzrosły o ok. 100.000 zł.  

Omówiła zadania inwestycyjne zgodnie z załącznikiem nr 3 do projektu uchwały budżetowej.  

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

oznajmił, iż przez 4 ostatnie lata zgłaszany był wniosek o wykonanie podniesionego przejścia 

dla pieszych na ul. Kościuszki i nadal zadanie nie zostało ujęte w budżecie. Zapytał, jakie  

są realne szanse na jego wykonanie. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że dopiero od stycznia tego roku droga będzie gminna i nie odpowie  

na pytanie, gdyż nie uczestniczyła w rozmowach na temat przejścia dla pieszych. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko  

zapytał, ile w sumie w budżecie gminy zaplanowano na realizację zadań w ramach „form 

obywatelskich” wliczając fundusz sołecki. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż budżet obywatelski oraz inicjatywa lokalna nie są obowiązkowe. Środki 

budżetu stanowiące fundusz sołecki wynoszą prawie 500 tys. zł, inicjatywy lokalnej –  

50 tys. zł, budżetu obywatelskiego – 250 tys. zł. Ponadto ok. 300 tys. zł przeznacza się  

na dotacje organizacjom pozarządowym.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Alicja Nowik 

odnośnie wydatków na ochronę zdrowia zapytała, czy istnieje sprawozdanie z realizacji 

programu „NIE nowotworom u dzieci”, na który wydano 16.100 zł. Społeczeństwo nie 

zostało poinformowane jak zrealizowano projekt. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż zadanie realizuje Wydział Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa.  

W 2018 r. wykonano badania usg wśród dzieci i z pewnością zostało sporządzone 

sprawozdanie z jego realizacji. Z tego co wie, program cieszył się bardzo dużą popularnością.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Alicja Nowik 

w jej ocenie należy przeznaczać większe kwoty na realizację programów profilaktycznych  

w zakresie ochrony zdrowia. 

Należy też przeznaczać środki na takie programy, z których skorzysta jak największa część 

społeczeństwa. Przykładowo powiat zaplanował program w zakresie szczepień ochronnych 

przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu, z którego skorzystają jedynie mieszkańcy 

ubezpieczeni w KRUS. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, że środki są zabezpieczone w budżecie na profilaktykę zdrowotną, ale nie oznacza 

to, że zostaną przekazane. Skoro radna uważa, iż niecelowe jest wydatkowanie pieniędzy  

na takie programy, to sugeruje podjąć w nowym roku rozmowy z burmistrzem i władzami 

powiatu, by je zmienić. 

  

Wiceprzewodnicząca Komisji – Alicja Nowik 

stwierdziła, iż warto skupić się na chorobach cywilizacyjnych typu otyłość, nadciśnienie, 

cukrzyca i jak największą ilość mieszkańców zakwalifikować do takiego programu. 

Przykładowo zabezpieczone środki w budżecie w wysokości ok. 20 tys. zł pozwoliłyby  

na przebadanie ok. 4 tys. osób pod kątem cukrzycy.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

dodała, że pomoc finansową powiatowi można przekazać jedynie na podstawie odrębnej 

uchwały, zatem jeśli Rada nie wyrazi na to zgody, to środki nie zostaną przekazane.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Alicja Nowik 

odnośnie środków za wydanie zezwoleń na sprzedaż alkoholu stwierdziła, iż 461 tys. zł  

to duża kwota i chciała wiedzieć, czy jest sztywno określona.  

Ponadto wskazała, iż warto byłoby również zastanowić się nad taką realizacją,  

by profilaktyką była objęta jak największa grupa osób.  

 

 

 

 



 6 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż w ramach tych środków zaplanowane są wydatki na funkcjonowanie dwóch 

świetlic środowiskowych oraz na dotacje dla organizacji w ramach otwartych konkursów 

ofert na realizację wypoczynku letniego i zimowego dla dzieci.  

Ponadto środki są przeznaczane także na funkcjonowanie 3 świetlic socjoterapeutycznych  

w 2 szkołach na terenach wiejskich i na Os. Siejnik oraz działanie Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

 

Komisja jednogłośnie przez aklamację przyjęła wniosek, iż widzi potrzebę racjonalizacji 

wydatków przeznaczonych na profilaktykę zdrowotną i dostosowanie ich do potrzeb. 

Konkretne propozycje Komisja przedstawi w terminie późniejszym. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 

– 2028 zgodnie z zarządzeniem Nr ORN.0050.138.2018. 

Dodała, iż zarówno budżet, jak i WPF mogą być zmieniane również zarządzeniami 

burmistrza. Ma on upoważnienie do zmian w zakresie otrzymanych dotacji na zadania bieżące 

zlecone i własne oraz zmian w zakresie wydatków bieżących w obrębie działu, a także  

w zakresie wynagrodzeń.  

 

Innych pytań nie zgłaszano. 

 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 

gminy na 2019 rok. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poinformowała, że wpłynęły następujące sprawy: 

 zaproszenie burmistrza na spotkanie w sprawie Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej 

Sp. z o.o. w Olecku, 

 informacja kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku o zawartej 

umowie najmu, 

 informacja dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 w Olecku o zawartej umowie najmu, 

 pismo mieszkańców w sprawie remontu ul. Słonecznej, 

 postanowienie Komisarza Wyborczego w Olsztynie w sprawie obsadzenia mandatu 

radnego, 

 postanowienie Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Białymstoku w sprawie opinii  

o przedłożonym projekcie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków  

na terenie Gminy Olecko, 

 do wiadomości Przewodniczącego Rady Miejskiej wpłynęło pismo Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego, który przesłał kopie oświadczeń majątkowych złożonych  

na dwa miesiące przed upływem kadencji przez burmistrza i przewodniczącego rady. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

odnośnie zawartej umowy najmu pomieszczeń pomiędzy Miejskim Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej w Olecku a Stowarzyszeniem „Dać Nadzieję” przy Środowiskowym Domu 
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Samopomocy w Olecku prosił o udzielenie informacji, co jest przedmiotem umowy, jaka jest 

kwota za wynajem pomieszczeń oraz jaki jest stosunek wynajmowanej powierzchni  

do powierzchni całego budynku. 

 

Innych pytań ani uwag do spraw wniesionych nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wnioski. 

 

Wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Grzegorz Kłoczko 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

 

  

   

 


